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  Věc: Budování vodních nádrží v ČR-otevřený dopis

Vážený pane ministře,

dovoluji  si  Vás  oslovit  z  důvodu  aktualizace  a  rozšíření  Generelu  LAPV,  jehož  součástí  je  také
přehrada Hořice. 

Dne 28. 6. 2019 proběhla schůzka dotčených organizací v Hradci Králové, kde bylo konstatováno, že
se počítá s vybudováním přehrady Hořice. Vzhledem k tomu, že jsme se shodli se starostou vedlejší
obce Rohoznice, panem Milošem Noskem, že by bylo dobré informovat co nejširší veřejnost, svolali
jsme veřejnou schůzi, na kterou se dostavili zástupci s. p. Povodí Labe a zástupkyně ministerstva
zemědělství.

Měli jsme představu, že se na tomto jednání dozvíme, kdy se začne přehrada Hořice budovat a jak
budou vykompenzováni majitelé pozemků a nemovitostí. 

Jaké bylo naše překvapení, když jsme se dozvěděli, že se možná bude budovat za dvacet, třicet či
padesát let a zda vůbec. A v případě, že to nebude chtít veřejnost, tak se budovat nebude. Jedná
se pouze o vytipování lokalit a jejich tzv. hájení. Takže jsme se nedozvěděli nic víc než před pěti
lety, kdy jsme byli pozváni na ministerstvo zemědělství. Slyšíme jenom samé možná, někdy, snad
apod.  To  samé  se  dělo  v 70.  letech  minulého  století.  Takovéto  jednání  majitelé  pozemků  a
nemovitostí vrhá do dalších let nejistoty a dohadů. Bylo jim sice řečeno, že mohou klidně dále
budovat domy, třeba dalších dvacet let, ale co je to prosím za jistotu a jednání s lidmi?

Toto prostě není žádné řešení a z mého pohledu pouze alibistické jednání před veřejností, že stát
bojuje se suchem a dělá proto vše. Nezlobte se, ale v tomto případě nedělá nic. Takto se prostě
věci takového závažného rozhodnutí nedělají. 

Pokud  mohu sdělit  svůj  názor,  tak  stát  má  jasně  říct,  kde a  kdy  bude přehrady  budovat.  Má
nejdříve jednat s majiteli pozemků, kterým nabídne jiné vhodné pozemky, a to jak zemědělské
nebo  lesnické,  popřípadě  nabídne  finanční  vyrovnání,  které  bude  opravdu  vyrovnáním  a  ne
almužnou. Pokud vlastník nesouhlasí, pak následuje další právní proces, který nám naše zákony
umožňují. To samé pak musí projednat s majiteli nemovitostí, rodinných domů, chalup apod. 

Vždy budou hlasy pro a proti, zejména pak hlasy majitelů pozemků a nemovitostí, což plně chápu.
Pokud bych byl v jejich situaci, bych byl také proti. Ale právě proto se s nimi musí jednat na rovinu
a po právu. 

Naprostá většina obyvatel naší republiky si je vědoma, že musíme přijmout různá opatření k tomu,
aby se dařilo zadržovat vodu v přírodě, ale nesmíme jenom mluvit, ale konat. Jinak bude pozdě.
Zatím mně to připadá jako plané sliby a alibismus. 
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Ministerstva  zemědělství  a  životního  prostředí  požadují  předběžný  souhlas  nebo  nesouhlas
dotčených obcí k možnému územnímu hájení vybudování VN Hořice. To je přeci úplný nesmysl
nebo spíše bych to zařadil do dalšího alibistického nebo neprofesionálního jednání. Jak může obec
dát souhlas nebo nesouhlas? To je přece státní zájem a obec může dát po projednání s občany
pouze nějaké stanovisko, ale stát musí za tou obcí stát. Musí jí dát řádné informace, musí s ní řádně
jednat a vysvětlovat, a ne jenom samé kdyby, možná, snad. 

Jestliže bude postupovat stát tak, jako v případě vodních nádrží v České republice, nevybuduje
nikdy nic a jednou se budou naši potomci ptát, co jsme udělali pro budoucnost?
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